




.... ez nemcsak az Ady Gimnázium számára kell, hogy fontos legyen! Amit a Fizikummal 

évtizedek fáradságos és odaadó munkájával megalkottál, annak jelentősége messze túlmegy 

iskolátok, sőt az ország határain is. Meggyőződéssel (és jó adag büszkeséggel, hogy honfitár-

sam keze munkája) állíthatom, hogy a Fizikum nemzetközi összevetésben is egyedülálló!

Hogy ezt mire alapozom? Több mint öt éve középiskolai diákok számára felépítettem egy lézer-

labort (Photonlab - 2017). Időközben sok ezer diák kísérletezhetett itt lézerekkel, elsősorban 

bajorországi gimnáziumokból. A labor vezetője, dr. Silke Stähler-Schöpf tucatnyi bajor 

gimnáziummal van közeli kapcsolatban, ismeri az ottani helyzetet. Amikor megmutattam neki a 

Fizikumról átküldött anyagodat, tátott szájjal csodálkozott! Ilyen átfogó és igényes kísérleti 

programot ő még középiskolában nem látott. Hogy ez mit jelent, ahhoz megemlíteném, hogy 

Bajorország Németország és ebből következően Európa egyik legfejlettebb régiója! Ebben a 

régióban nincsen, ami a Te Fizikumodhoz fogható!!!!

Őszintén remélem, hogy ez a visszajelzés eloszlat mindennemű kételyt afelől, hogy a Fizikumot 

meg kell-e őrizni. Alig megbocsátható vétek lenne ilyen felbecsülhetetlen értéket veszni hagyni. 

Mindenkinek, aki a jövő generációk képzéséért felelősséget érez, azon kell lennie, hogy egy 

ilyen érték nemhogy ne vesszen el, hanem tovább fejlődjön!

Részlet dr. Krausz Ferenc professzornak a Fizikum megszűntetésével 

kapcsolatban írt személyes leveléből

München, 2016. április 10.

https://www.mpq.mpg.de/photonlab-en
https://www.mpq.mpg.de/photonlab-en
https://drive.google.com/file/d/12d_7ShGULjSPt8u_D72OOKThgeLDrLMe/view?usp=sharing
https://www.mpq.mpg.de/6718862/photonlab-silke-staehler-schoepf
https://hu.wikipedia.org/wiki/Krausz_Ferenc





































































































































































